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SUKJ.DN. 600-3/4/1 JLD. 12                           
 

 
MESYUARAT KEEMPAT (BELANJAWAN 2023) 

BAGI PENGGAL PERSIDANGAN PERTAMA 
DEWAN NEGERI JOHOR YANG KELIMA BELAS 

PADA HARI KHAMIS, 08 DISEMBER 2022, JAM 9.30 PAGI 
 
 

SUSUNAN PERKARA-PERKARA MESYUARAT 
 
1. DOA. 
 
 
2. PEMASYHURAN DARIPADA YANG BERHORMAT SPEAKER DEWAN 

NEGERI JOHOR. 
 
 

3. SOALAN LISAN 
 

YB DATO' IR. HASNI BIN MOHAMMAD (BENUT)  
SOALAN  1 (A84)  
 
Minta dinyatakan apakah inisiatif-inisiatif yang bakal dilaksanakan Johor 
Economic Tourism and Culture Office (JETCO) di Singapura terutama sekali 
dalam melipatgandakan peluang kerjasama Johor-Singapura dalam bidang 
pembangunan mampan (sustainable development). 
 
YB PUAN NOR RASHIDAH BINTI RAMLI (PARIT RAJA) 
SOALAN  2 (A42)  
 
Minta dinyatakan inisiatif Kerajaan Negeri bagi mengatasi gangguan bekalan air 
sejak bertahun kerana kepadatan penduduk di kawasan Pekan Parit Raja.  
 
YB DATUK MOHAMAD NAJIB BIN SAMURI (PARIT YAANI) 
SOALAN  3 (A16)  
 
Sila nyatakan tindakan yang akan diambil oleh kerajaan dan RSAJ untuk 
menangani masalah terlalu kerap berlaku paip air pecah dan mengakibatkan 
gangguan bekalan air khususnya di kawasan Tongkang Pechah.  
 
YB CIK LIOW CAI TUNG (JOHOR JAYA)  
SOALAN  4 (A137)  
 
Apakah tindakan kecemasan bagi Ranhil SAJ ketika krisis air yang berlaku di 
sekitar kawasan Pasir Gudang baru-baru ini (Oktober) dan berapa isi rumah yang 
terbabit dan berapa tangki lori telah bergerak mengedar air kepada penduduk 
yang terjejas?  
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YB PUAN RASHIDAH BINTI ISMAIL (PASIR RAJA)  
SOALAN  5 (A9)  
 
Senaraikan Program Outreach yang telah diadakan oleh YPKDT untuk 
mempromosi sesi kaunseling dan runding cara yang disediakan oleh YPKDT?
  
YB PUAN NG KOR SIM (JEMENTAH)  
SOALAN  6 (A48)  
 
Apakah langkah yang dijalankan oleh JTK Pelancongan bagi membangunkan 
sektor pelancongan di Jementah dan Segamat?  
 
YB TUAN NG YAK HOWE (BENTAYAN) 
SOALAN  7 (A30)  
 
Berapakah peruntukan yang diberikan untuk kerja-kerja penyelenggaraan pokok 
serta kerja-kerja berkaitan mengikut setiap PBT bagi tahun 2020, 2021 dan 
2022?   
 
YB DATO'  JEFRIDIN BIN ATAN (KUKUP)  
SOALAN  8 (A100)  
 
Adakah kerajaan negeri mempunyai insiatif untuk membantu peladang dalam 
usaha meningkatkan kembali penanaman pokok kelapa yang semakin kurang di 
negeri Johor.   
 
YB TUAN HAJI MOHD YUSLA BIN ISMAIL (SENGGARANG) 
SOALAN  9 (A159)  
 
Mohon pihak Jabatan Agama Islam Johor menghapuskan bayaran bagi 
peperiksaan Sijil Darjah Khas Agama (SDKA) dan Sijil Darjah Enam Agama 
(SDEA).  
 
YB CIK LIOW CAI TUNG (JOHOR JAYA) 
SOALAN  10 (A147)  
 
Nyatakan kekerapan, berapa kali berlaku Banjir kilat di kawasan masai dan 
lebuhraya Pasir Gudang serta rancangan penyelesaian.  
 
YB TUAN CHEW CHONG SIN (MENGKIBOL) 
SOALAN 11 (A119)  
 
Mengapakah MPK tidak mengambil tindakan terhadap aduan (No Aduan: MPK: 
134/11/20) longkang pecah, jalan rosak dan retakan pada jalan di Taman 
Gunung Lambak yang telah diadukan pada November 2020? 
 
YB TUAN HAJI MOHD YUSLA BIN ISMAIL (SENGGARANG) 
SOALAN  12 (A162)  
 
Mohon pihak JPS menghidupkan semula gate air di Kampung Patah Pedang dan 
Sungai Suloh serta menambah gate air di Kampung Sungai Ayam 
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memandangkan gate air yang sedia ada tidak dapat mempercepatkan pengaliran 
air keluar terutamanya di musim tengkujuh.  
 
YB TUAN WONG BOR YANG (SENAI) 
SOALAN  13 (A88)  
 
Sila nyatakan rancangan Lapangan Terbang Antarabangsa Senai dalam usaha 
menambah destinasi antarabangsa baharu dan penerbangan domestik pada 
masa yang akan datang.  
 
YB PUAN MARINA BINTI IBRAHIM (SKUDAI) 
SOALAN  14 (A54)  
 
Apakah usaha kerajaan negeri bagi membantu Orang Asli di negeri Johor 
meningkatkan taraf dan kualiti kehidupan mereka? Saya percaya kerajaan negeri 
tidak boleh bergantung kepada JAKOA semata-mata dalam membantu 
masyarakat Orang Asli.  
 
YB TUAN HAJI ABD. MUTALIP BIN ABD. RAHIM (LAYANG-LAYANG) 
SOALAN  15 (A61)  
 
Kawasan DUN Layang-layang memerlukan penambahbaikan sistem perparitan 
secara menyeluruh kerana apabila berlakunya hujan kilat, kawasan yang terjejas 
kebanyakannya akan mengalami kerugian di kawasan kebun-kebun dan 
perumahan mereka. Ini kerana kekerapan berlakunya banjir yang menjejaskan 
ekonomi rakyat setempat.  
 
YB TUAN EE CHIN LI (TANGKAK) 
SOALAN  16 (A103)  
 
Apakah pandangan dan kemungkinan terhadap penubuhan Suruhanjaya Pihak 
Berkuasa Tempatan (SPBT) di Johor?  
 
YB TUAN HAJI MOHD YUSLA BIN ISMAIL (SENGGARANG) 
SOALAN  17 (A160)  
 
Apakah kaedah/cara bagi mempercepatkan proses dalam membantu golongan 
kurang berkemampuan menangani masalah membina rumah khususnya bagi 
mereka yang mengalami bencana seperti kebakaran dan ribut?  
 
YB CIK AMIRA AISYA BINTI ABD. AZIZ (PUTERI WANGSA)  
SOALAN  18 (A114)  
 
Mohon EXCO untuk menyatakan sebarang inisiatif untuk memastikan anak 
berpendidikan khas tidak diabaikan bermula dari peringkat pra sekolah.   
 
YB CIK LIOW CAI TUNG (JOHOR JAYA)  
SOALAN  19 (A139)  
 
Dalam menjayakan Program Johor Bersih, adakah rancangan untuk mewujudkan 
“Johor Zero Potholes”?   
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YB TUAN MUSZAIDE BIN MAKMOR (SEDILI) 
SOALAN  20 (A92)  
 
Dengan adanya SPNB dan RMMJ, berapa banyakkah yang telah dibina dalam 
memenuhi permintaan pembinaan rumah pertahunan dan apakah kesediaan 
SPNB dan RMMJ dalam memenuhi permohonan generasi FELDA terutamanya 
dalam pemilikan rumah serta berapa banyak lagi jumlah yang boleh dipohon.  
 
YB TUAN WONG BOR YANG (SENAI) 
SOALAN  21 (A87)  
 
Sila nyatakan inisiatif kerajaan bagi membantu rumah ibadat bukan Islam untuk 
mendapatkan tanah kerajaan yang sah, dan diminta berikan statistik bagi jumlah 
rumah ibadat bukan Islam yang menghadapi isu hak milik tanah setakat ini 
mengikut daerah.  
 
YB TUAN HAJI SELAMAT BIN TAKIM (SUNGAI BALANG) 
SOALAN  22 (A38)  
 
Saya menyarankan agar kerajaan negeri menaiktaraf fasiliti Sekolah Agama 
Kerajaan Johor (SAKJ) yang berada dalam kategori mundur dan tidak lengkap, 
bagi memastikan pelajar dan guru dapat belajar dan mengajar dalam suasana 
kondusif dan penyampaian silibus yang lebih berkesan.  
 
YB DATUK MOHAMAD NAJIB BIN SAMURI (PARIT YAANI) 
SOALAN  23 (A18)  
 
Apakah langkah-langkah yang telah diambil oleh Kerajaan Negeri Johor melalui 
Suruhanjaya Komunikasi dan Multimedia Malaysia (SKMM) mengenai aduan 
yang telah di majukan kepada SKMM mengenai mutu liputan yang sangat rendah 
di kawasan DUN Parit Yaani?  
 
YB DATO' IR. HASNI BIN MOHAMMAD (BENUT) 
SOALAN  24 (A79)  
 
Minta dinyatakan apakah langkah-langkah utama bagi meningkatkan hasil 
Kerajaan Negeri dan mengurangkan defisit Kerajaan Negeri.  
 
YB DATO' IR. HASNI BIN MOHAMMAD (BENUT) 
SOALAN  25 (A81)  
 
Minta dinyatakan apakah sumber-sumber pendapatan baharu negeri yang telah 
dirintis Kerajaan Negeri bagi menampung tuntutan fiskal pada masa mendatang. 
 
YB DATO'  JEFRIDIN BIN ATAN (KUKUP) 
SOALAN  26 (A98)  
 
Apakah bentuk pelan keselamatan yang telah dirangka oleh kerajaan negeri 
mengenai kawasan perindustrian di Tanjung Bin Power sekiranya berlaku 
perkara yang tidak diingini seperti kebakaran dan letupan seperti yang berlaku di 
Pengerang dan Pasir Gudang.   
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YB TUAN HAJI ABDUL AZIZ BIN TALIB (MAHARANI) 
SOALAN  27 (A158)  
 
Johor mencatatkan pelaburan paling tinggi dalam negara bagi tempoh Januari 
sehingga Jun tahun ini iaitu sebanyak RM60.9 bilion.  Sejauh manakah 
pelaburan berteknologi tinggi dan berkualiti dapat ditarik di Daerah Muar selaras 
dengan visi Maju Johor 2030?  
 
YB TUAN CHEN KAH ENG (STULANG) 
SOALAN  28 (A26)  
 
Bagaimanakah Kerajaan Johor akan bekerjasama dengan Kerajaan Persekutuan 
yang baru selepas PRU15 untuk memajukan Johor?  
 

 
4. SAMBUNGAN PERBAHASAN ATAS RUNDINGAN BACAAN KALI YANG 

KEDUA BAGI RANG UNDANG-UNDANG ENAKMEN PERBEKALAN (2023) 
TAHUN 2022  

 
 ------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 ------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

---------------- (Penggulungan YB Pengerusi-Pengerusi Jawatankuasa) -------------
------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 
 
Persidangan ditangguhkan sehingga hari Ahad, 11 Disember 2022, jam 9:30 pagi. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  


